



Politischer Antisemitismus im postfaktischen Zeitalter

Formen und Ursachen in Demokratien
des 21. Jahrhunderts

Von Prof. Dr. Lars Rensmann

2025, 301 S., brosch., 39,— €

ISBN 978-3-8487-3295-1

E-Book 978-3-8452-7648-9

(Interdisziplinäre Antisemitismus-
forschung – Interdisciplinary Studies
on Antisemitism, Bd. 19)



Kaum jemand bezeichnet sich als Antisemit, doch Antisemitismus ist fraglos in den öffentlichen Raum zurückgekehrt. Erstmals wird hier vergleichend untersucht, inwiefern Antisemitismus auch wieder zum Gegenstand politischer Mobilisierungen in liberalen Demokratien geworden ist — und welche Rolle dabei Desinformation im postfaktischen Zeitalter spielt. Dabei wird analysiert, wie sich die Gelegenheitsstrukturen für politischen Antisemitismus in demokratischen Gesellschaften verändert haben und warum

und auf welche Weise, in teils camouflierten Formen, er heute wieder bei verschiedenen autoritären Parteien und Bewegungen in Erscheinung tritt.

Der Autor ist Professor für Politikwissenschaft mit Schwerpunkt Vergleichende Regierungslehre an der Universität Passau und Autor zahlreicher Untersuchungen zum Antisemitismus und Rechtsradikalismus.





Politischer Antisemitismus im postfaktischen Zeitalter

Formen und Ursachen in Demokratien
des 21. Jahrhunderts

By Prof. Dr. Lars Rensmann

2025, 301 pp., pb., € 39.00

ISBN 978-3-8487-3295-1

E-Book 978-3-8452-7648-9

(Interdisziplinäre Antisemitismus-
forschung – Interdisciplinary Studies
on Antisemitism, vol. 19)

In German



Antisemitism has undoubtedly returned to the public sphere. This book offers the first comparative analysis of the resurgence of antisemitism as an object of political mobilisation in liberal democracies — and how this relates to disinformation in a post-factual age. The book examines how the political and cultural opportunity structures for political antisemitism have changed in democratic societies and why and in which ways it is politically

deployed today by various authoritarian parties and movements, albeit sometimes in camouflaged forms.

Lars Rensmann is a professor of political science and comparative government at the University of Passau and the author of numerous studies on antisemitism and the radical right.

